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PROTOKÓŁ NR VIII/2022 

z VIII sesji Rady Powiatu w Nowym Dworze Gdańskim VI kadencji 

z dnia 15 czerwca 2022 r. 

Rozpoczęcie: 12.00    Zakończenie: 14:06 

 

Obrady rozpoczęto od wysłuchania Hymnu Rzeczypospolitej Polskiej. 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Pan Robert Ciżmowski, Przewodniczący Rady otworzył obrady VIII sesji Rady Powiatu VI kadencji 

w 2022 r. informując, iż sesja zwołana została na podstawie art. 15 ust. 1 ustawy z dnia 5 czerwca                

1998 r.  o samorządzie powiatowym (t. j. Dz. U. z 2022 r., poz. 528). Następnie stwierdził, że w sesji 

uczestniczy 12 radnych – 2 osoby przybyły później – Pani D. Chojna, Pan H. Kuczma, 1 nieobecny – 

Pan H. Ząbek. (zał. do protokołu).  

Pan Robert Ciżmowski, Przewodniczący Rady odczytał porządek obrad. Jednocześnie wskazał, iż 

wpłynął wniosek Zarządu Powiatu w sprawie wprowadzenia zmian do porządku obrad i poprosił 

Starostę o przedstawienie tych zmian. 

Pan Jacek Gross, Starosta Nowodworski poinformował, iż wnioskiem Zarządu Powiatu wnosi                      

o wprowadzenie do porządku obrad dwóch autopoprawek do autopoprawek do projektów uchwał                  

w sprawie: 

- zmiany budżetu Powiatu Nowodworskiego na 2022 rok. 

- zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Nowodworskiego na lata 2022-2040 

przedstawionych przez Zarząd Powiatu wnioskiem z dnia 7 czerwca 2022 r. 

 

oraz dodatkowego  projektu uchwały w sprawie:  

- zmiany Uchwały Nr III/11/2022 Rady Powiatu w Nowym Dworze Gdańskim z dnia 31 stycznia 

2022 r. w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Powiatu w Nowym Dworze Gdańskim na                

2022 r. 

Następnie Przewodniczący Rady zapytał czy są jakieś uwagi. Nie zgłoszono, zatem 

Przewodniczący zarządził głosowanie nad wprowadzeniem do porządku obrad: 

 

- autopoprawki Nr 1 do projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu Powiatu Nowodworskiego 

na 2022 rok. - przedstawionej przez Zarząd Powiatu wnioskiem z dnia 7 czerwca 2022 r. 

 

Głosowanie: 12 za, 2 nie brało udziału w głosowaniu – Pani D. Chojna, Pan H. Kuczma, 1 nieobecny – 

Pan H. Ząbek 

 



2 

 

- autopoprawki Nr 2 do projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu Powiatu Nowodworskiego 

na 2022 rok. - przedstawionej przez Zarząd Powiatu wnioskiem z dnia 14 czerwca 2022 r. 

 

12.05 – przyszła pani D. Chojna 

 

Głosowanie: 13 za, 1 nie brał udziału w głosowaniu – Pan H. Kuczma,1 nieobecny – Pan H. Ząbek 

 

- autopoprawki Nr 3 do projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu Powiatu Nowodworskiego 

na 2022 rok. - przedstawionej przez Zarząd Powiatu wnioskiem z dnia 14 czerwca 2022 r. 

 

12.07 – przyszedł Pan H. Kuczma 

 

Głosowanie: 14 za, 1 nieobecny – Pan H. Ząbek 

 

- autopoprawki Nr 1 do projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Powiatu Nowodworskiego na lata 2022-2040 - przedstawionej przez Zarząd Powiatu wnioskiem 

z dnia 7 czerwca 2022 r. 

 

Głosowanie: 14 za, 1 nieobecny – Pan H. Ząbek 

 

- autopoprawki Nr 2 do projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Powiatu Nowodworskiego na lata 2022-2040 - przedstawionej przez Zarząd Powiatu wnioskiem 

z dnia 14 czerwca 2022 r. 

 

Głosowanie: 14 za, 1 nieobecny – Pan H. Ząbek 

 

- autopoprawki Nr 3 do projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Powiatu Nowodworskiego na lata 2022-2040 - przedstawionej przez Zarząd Powiatu wnioskiem 

z dnia 14 czerwca 2022 r. 

 

Głosowanie: 14 za, 1 nieobecny – Pan H. Ząbek 

- dodatkowego projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr III/11/2022 Rady Powiatu w 

Nowym Dworze Gdańskim z dnia 31 stycznia 2022 r. w sprawie przyjęcia planu pracy Rady 

Powiatu w Nowym Dworze Gdańskim na 2022 r. 

Głosowanie: 14 za, 1 nieobecny – Pan H. Ząbek 

Następnie Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad porządkiem obrad po zmianach. 

Głosowanie: 14 za, 1 nieobecny – Pan H. Ząbek 

Porządek został przyjęty.  
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2.  Przyjęcie protokołu z sesji: VII z dnia 27 maja 2022 r. 

Pan Robert Ciżmowski, Przewodniczący Rady przypomniał, iż zgodnie z zapisami Statutu, protokół 

został wyłożony do wglądu w biurze rady. Jednocześnie zapytał: 

Czy są uwagi do protokołu z sesji VII z dnia 27 maja 2022 r.? 

Nie wniesiono.  

Protokół został przyjęty.  

 

3. Odczytanie przez Radnego interpelacji i zapytań składanych na piśmie podczas sesji. 

Pan Robert Ciżmowski, Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z obecnych Radnych składa 

interpelacje.   

Brak 

4. Przedstawienie informacji nt. „Przygotowania służb, inspekcji i straży oraz służb 

medycznych działających na terenie Powiatu Nowodworskiego do sezonu letniego 2022”-  

(załącznik do protokołu) 

Pan Robert Ciżmowski, Przewodniczący Rady, poinformował, iż temat wynika z planu pracy Rady 

Powiatu na II kwartał br. Jednocześnie przedstawił zaproszonych gości: 

- insp. Piotr Wiśniewski – Komendant Powiatowy Policji w Nowym Dworze Gdańskim   

- bryg. Janusz Leszczewski - Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej w Nowym Dworze 

Gdańskim 

- por. Tomasz Kriegel – Zastępca Komendanta Straży Granicznej w Krynicy Morskiej  

- Krzysztof Utrysko – Zastępca Nadleśniczego Nadleśnictwa Elbląg 

- Paweł Chodyniak - Prezes Powiatowego Centrum Zdrowia Sp. z o.o. w Malborku  

- dr hab. Tomasz Bojar- Fijałkowski -  Powiatowy Inspektor Sanitarny w Nowym Dworze Gdańskim 
 

Następnie Przewodniczący zapytał Radnych, czy są pytania do przedstawionego dokumentu? 

Brak 

Informacje zostały przyjęte.  

5. Przedstawienie „Sprawozdania z efektów pracy organizatora rodzinnej pieczy zastępczej za 

2021 rok”. (załącznik do protokołu) 

Pan Robert Ciżmowski, Przewodniczący Rady poprosił Panią Dorotę Betkier, Dyrektora 

Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Nowym Dworze Gdańskim o przedstawienie 

sprawozdania. 
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Pani Dorota Betkier, Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Nowym Dworze 

Gdańskim, omówiła dokument. 

 

Pan Robert Ciżmowski, Przewodniczący Rady zapytał o uwagi. Nie zgłoszono. 

Sprawozdanie zostało przyjęte. 

 

6. Rozpatrzenie projektów uchwał oraz podjęcie uchwał w sprawach: 

6.1 określenia przystanków komunikacyjnych zlokalizowanych w ciągu dróg powiatowych na 

terenie Powiatu Nowodworskiego, których zarządzającym jest Powiat Nowodworski oraz 

warunków korzystania z tych przystanków, udostępnionych dla operatorów                                  

i przewoźników.- przedstawia Pan Jacek Gross, Starosta Nowodworski, (załącznik do 

protokołu) 

Pan Jacek Gross, Starosta Nowodworski, przedstawił projekt uchwały.  

 

Następnie Przewodniczący Rady Powiatu Robert Ciżmowski zapytał o uwagi. Nie zgłoszono. 

Wobec powyższego poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Głosowanie: 14 za, 1 nieobecny – Pan H. Ząbek 

Uchwała została podjęta.  

6.2 zmiany budżetu Powiatu Nowodworskiego na 2022 rok. - przedstawia Pani Barbara 

Kamińska, Skarbnik Powiatu - Z UWZGLĘDNIENIEM TRZECH AUTOPOPRAWEK (załącznik 

do protokołu) 

Pan Jacek Gross, Starosta Nowodworski, przedstawił projekt uchwały.  

 

Następnie Przewodniczący Rady Powiatu Robert Ciżmowski zapytał o uwagi. Nie zgłoszono. 

Wobec powyższego poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Głosowanie: 14 za, 1 nieobecny – Pan H. Ząbek 

Uchwała została podjęta.  

6.3  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Nowodworskiego na lata 2022-2040. - 

przedstawia Pani Barbara Kamińska, Skarbnik Powiatu, - Z UWZGLĘDNIENIEM TRZECH 

AUTOPOPRAWEK (załącznik do protokołu) 

Przewodniczący Rady Powiatu Robert Ciżmowski, poprosił Panią Skarbnik o przedstawienie 

projektu uchwały. 

 

Pani Barbara Kamińska, Skarbnik Powiatu, przedstawiła dokument. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Powiatu Robert Ciżmowski zapytał o uwagi. Nie zgłoszono. 

Wobec powyższego poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
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Głosowanie: 14 za, 1 nieobecny – Pan H. Ząbek 

 

Uchwała została podjęta.  

6.4 zmiany Uchwały Nr III/11/2022 Rady Powiatu w Nowym Dworze Gdańskim z dnia 31 stycznia 

2022 r. w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Powiatu w Nowym Dworze Gdańskim na 2022 

r. – przedstawia Pani Barbara Ogrodowska, Wicestarosta Nowodworski. – DODATKOWY 

PROJEKT UCHWAŁY. (załącznik do protokołu) 

Przewodniczący Rady Powiatu Robert Ciżmowski, poprosił Panią Wicestarostę, Barbarę 

Ogrodowską o przedstawienie projektu uchwały. 

 

Pani Barbara Ogrodowska, Wicestarosta Nowodworski, omówiła dokument. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Powiatu Robert Ciżmowski zapytał o uwagi. Nie zgłoszono. 

Wobec powyższego poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Głosowanie: 14 za, 1 nieobecny – Pan H. Ząbek 

Uchwała została podjęta.  

7.  Raport o stanie Powiatu Nowodworskiego za 2021 rok. 

7.1 Prezentacja raportu o stanie Powiatu Nowodworskiego za 2021 rok. (zał. do protokołu) 

Pan Jacek Gross, Starosta Nowodworski, zaprezentował raport o stanie Powiatu Nowodworskiego 

za 2021 rok. 

 

7.2 Debata nad przedstawionym raportem o stanie Powiatu Nowodworskiego za 2021 rok. 

Pan Robert Ciżmowski, Przewodniczący Rady zapytał Starostę, co uważa za największy dokonany 

sukces? 

Pan Jacek Gross, Starosta Nowodworski, odpowiedział, iż za największy sukces uznaje utworzenie 

Wydziału Infrastruktury z byłego Zarządu Dróg Powiatowych w Nowym Dworze Gdańskim. 

Następnie Przewodniczący Rady zapytał co pozostaje do zrobienia, czego nie udało się 

zrealizować? 

Pan Jacek Gross, Starosta Nowodworski, odpowiedział, iż dążymy do tego, by starostwo 

funkcjonowało sprawnie. Jednocześnie przypomniał trzy wyznaczone na początku kadencji 

zasadnicze cele: poprawa wizerunku starostwa powiatowego - co jest czynione i widoczne; inwestycje 

infrastrukturalne – stany dróg wymagające poprawy oraz infrastruktura oświatowa – poprawa w kwestii 

modernizacyjnej i ogólnokształcącej: podniesienie wyników nauczania. 

Pan Robert Ciżmowski, Przewodniczący Rady Powiatu, zapytał czy ktoś jeszcze chciałby zabrać 

głos podczas debaty? 
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Nie zgłoszono, zatem Przewodniczący przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad sesji.  

7.3 Uchwała Rady Powiatu w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu w Nowym Dworze 

Gdańskim wotum zaufania. (zał. do protokołu) 

Pan Robert Ciżmowski, Przewodniczący Rady Powiatu odczytał projekt uchwały. Następnie 

zapytał o uwagi.  

Nie zgłoszono. Wobec powyższego poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Głosowanie: 14 za, 1 nieobecny – Pan H. Ząbek 

 

Pan Jacek Gross, Starosta Nowodworski podziękował za udzielenie wotum zaufania dla Zarządu 

Powiatu. 

8.  Procedura absolutoryjna. 

8.1 Przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu Nowodworskiego za 2021 rok  

wraz  z informacją o stanie mienia na 31.12.2021 rok. - zał. do protokołu) 

Przewodniczący Rady Powiatu, Pan Robert Ciżmowski poprosił o przedstawienie dokumentu. 

 

Pan Jacek Gross, Starosta Nowodworski zobligował Skarbnika Powiatu do powyższego. 

 

Pani Barbara Kamińska, Skarbnik Powiatu, przedstawiła sprawozdanie z wykonania budżetu za 

2021 r. wraz z informacją o stanie mienia oraz opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o tym 

sprawozdaniu. 

8.2 Przedstawienie sprawozdania finansowego Powiatu Nowodworskiego za 2021 r. - zał. do 

protokołu) 

Przewodniczący Rady Powiatu, Pan Robert Ciżmowski poprosił o przedstawienie dokumentu. 

 

Pani Barbara Kamińska, Skarbnik Powiatu, przedstawiła sprawozdanie finansowe za 2021 r.   

8.3 Wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Nowym Dworze Gdańskim w sprawie 

udzielenia Zarządowi Powiatu w Nowym Dworze Gdańskim absolutorium z tytułu wykonania 

budżetu powiatu w 2021 roku wraz z  opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o tym wniosku.  - 

zał. do protokołu) 

Przewodniczący Rady Powiatu, Pan Robert Ciżmowski poprosił Przewodniczącego Komisji 

Rewizyjnej o przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej do Rady Powiatu w Nowym Dworze 

Gdańskim w sprawie udzielenia absolutorium za 2021 r. dla Zarządu Powiatu w Nowym Dworze 

Gdańskim. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej, Pan Ireneusz Stolarz  odczytał dokument. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu, Pan Robert Ciżmowski poprosił o przedstawienie opinii 

Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku komisji. 
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Pan Jacek Gross, Starosta Nowodworski zobligował Skarbnika Powiatu do przedstawienia 

dokumentu. 

 

Pani Barbara Kamińska, Skarbnik Powiatu, odczytała opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej o 

wniosku Komisji Rewizyjnej do Rady Powiatu w Nowym Dworze Gdańskim w sprawie udzielenia 

absolutorium za 2021 r. dla Zarządu Powiatu w Nowym Dworze Gdańskim. 

 

8.4  Dyskusja nad wnioskiem Komisji Rewizyjnej o udzieleniu Zarządowi Powiatu absolutorium.  

Przewodniczący Rady Powiatu, Pan Robert Ciżmowski, zarządził dyskusję nad  wnioskiem Komisji 

Rewizyjnej o udzieleniu Zarządowi Powiatu absolutorium. 

Pan Mirosław Molski, Radny jako Przewodniczący Komisji Budżetowo – Samorządowej podziękował 

za współpracę z Panią Skarbnik i Zarządem Powiatu. Jednocześnie wskazał, iż przygotowane przez 

Zarząd i Panią Skarbnik informacje były jasne i rzetelne. 

Pan Andrzej Sobociński, Radny jest zdania, iż to dzięki podjęciu decyzji o likwidacji Zarządu Dróg 

Powiatowych w Nowym Dworze Gdańskim i utworzeniu Wydziału Infrastruktury, jak również 

utworzenie Wydziału Obsługi Jednostek daje efekty i oszczędności. Dodatkowo  wskazał, iż czynione 

jest wszystko, by można było realizować inwestycje, jednak decyzje konserwatora zabytków 

wstrzymują prace.  

Pani Dorota Chojna, Radna, jako Przewodnicząca Komisji Oświatowo – Społecznej jest pełna dumy, 

gdyż realizowanych jest wiele projektów oświatowych, jak również modernizowane są placówki 

oświatowe, co potrzebne było od wielu lat. 

Pan Robert Ciżmowski, Przewodniczący Rady zapytał o wykonanie budżetu, co udało się w 

zeszłym roku? 

Pan Jacek Gross, Starosta Nowodworski, odpowiedział, iż  w chwili obecnej mamy większe 

dochody niż wydatki, stąd występuje nadwyżka budżetowa. Dochody są wykonywane bardzo dobrze, 

jeśli chodzi o dotacje, subwencje i dochody własne. Jednocześnie wskazał, iż chcielibyśmy wydać 

środki, które posiadamy, a których na chwilę obecną wydać nie można. Dodatkowo Starosta wskazał, 

iż powiat otrzymał środki w kwocie około 5 mln zł na sfinansowanie pobytu Ukraińców, czyli gości z 

Ukrainy, jednak nastąpił wzrost inflacji, który obecnie wynosi około 13,9, co wiązać się będzie ze 

wzrostem kosztów utrzymania Ukraińców.  

Pan Lubomir Głowacki, Wiceprzewodniczący Rady wspomniał o realizacji przez powiat sporo 

projektów oświatowych, z czego Wiceprzewodniczący jest pełen optymizmu, iż powyższe przełoży się 

na poziom kształcenia. Natomiast ma inną opinię w zakresie edukacji włączającej, gdyż jeśli będą na 

to środki, to jak najbardziej jest za, jednak jeśli powyższe spadnie na  osoby odpowiedzialne to nie jest 

optymistyczne. Wiceprzewodniczący Rady zapytał Starostę, czy jest w stanie określić termin 

przejażdżki rowerowej, z południowej części Powiatu Nowodworskiego na Mierzeję? Czy mieszkańcy 

dojadą oddzielnym bezpiecznym szlakiem? Dodatkowo zapytał, czy w inwestycjach drogowych jest 
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wskazany odcinek  od Lubieszewa do Brzózek, który łączy powiat nowodworski z powiatem 

malborskim? Jednocześnie Wiceprzewodniczący zapytał Starostę, jak określa poziom bezpieczeństwa 

mieszkańców powiatu nowodworskiego? 

Pan Jacek Gross, Starosta Nowodworski, odpowiedział, iż  opinie nauczycieli powiatowych 

placówek oświatowych odnośnie SCWEW są różne, natomiast zasada jest taka, że jeśli powiat będzie 

przygotowany to tak, natomiast jeśli powiat nie będzie do tego przygotowany to nie, gdyż spowodować 

może  zakłócenia i dzieci wymagające specjalnej troski będą w szkołach masowych powodować 

problemy, w których ucierpią dzieci i inni uczniowie. Następnie Starosta odniósł się do terminu 

przejażdżki rowerowej na Mierzeję wskazując, iż kończy się etap budowy wrót przeciwpowodziowych 

prawdopodobnie na jesień, skąd będzie przejazd rowerowy. Natomiast jeśli chodzi o ścieżkę wzdłuż 

drogi 502, Starosta wskazał, iż nie jest w stanie odpowiedzieć, gdyż ścieżka wzdłuż 502 może być 

budowana tylko przy okazji przebudowy drogi 502, a tam nie ma planów zagospodarowania 

przestrzennego, ani nie ma środków na budowę tej drogi. Projekt ten nie został ujęty przy pomorskich 

trasach rowerowych. Także na chwilę obecną jest możliwość tylko w Rybinie w lewo i tam jest 

najbezpieczniej. Jednocześnie Starosta odniósł się do pytania w zakresie odcinka od Lubieszewa do 

Brzózek, gdzie zlecony jest projekt na odcinek od kościoła w Lubieszewie do granicy powiatu w 

Brzózkach będzie składany do PROW-u, natomiast drugi odcinek jest od Myszewka do Myszewa, 

gdzie na chwilę obecną stan drogi jest katastrofalny. Jednocześnie Starosta wskazał, iż poziom 

bezpieczeństwa w powiecie nowodworskim ocenia komisja bezpieczeństwa, a pamiętać należy, iż 

powiat nowodworski jest powiatem specyficznym, turystycznym, gdzie na Mierzei Wiślanej w sezonie 

przebywa setki tysięcy osób, a z tym wiążą się kradzieże, pobicia. Starosta jest zdania, iż poziom 

bezpieczeństwa na terenie powiatu nowodworskiego jest  trochę do poprawy.  

Pan Tomasz Szczepański, Radny dodał w zakresie tematu ścieżek rowerowych, iż powstanie 

alternatywa, gdyż powiat czyni starania o przebudowę drogi Stróża – Mikoszewo wzdłuż tej drogi. 

Dzięki pewnym działaniom w zakresie ruchu drogowego powstanie na całym odcinku ścieżka od 

Stróży do Mikoszewa, bardzo bezpieczny, fajny odcinek. Dodatkowo Radny wskazał, iż 

prawdopodobnie powstanie dojazd do Mikoszewa, gdyż gmina Stegna kilka tygodni temu oddała do 

użytku Wiślaną Trasę Rowerową, jednak  w chwili obecnej tylko na odcinku Drewnica – Mikoszewo, 

jest to bardzo fajna asfaltowa ścieżka. Radny jest zdania, iż uda się ze strony powiatu, o czym 

wspomniał Pan Starosta, dojechać z Nowego Dworu Gdańskiego do Rybiny przez Stegienkę do 

miejscowości Jantar. Dodatkowo Radny poinformował, iż do Polskiego Ładu złożony został wniosek 

na 30 mln zł z Rybiny przez Groszkowo do Sztutowa, gdzie również zaplanowana była ścieżka 

rowerowa.  

 Przewodniczący Rady, Pan Robert Ciżmowski zapytał również w sprawie ścieżek rowerowych w 

gminie Ostaszewo? 

Pan Jacek Gross, Starosta Nowodworski, odpowiedział, iż są plany. Poprzednia kadencja 

przekazała tereny po byłej kolejce wąskotorowej, w części ścieżka jest wykonana na trasie Nowa 

Cerkiew, natomiast do wykonania jest odcinek od granicy powiatu, gminy Ostaszewo z Nowym 

Dworem Gdańskim mniej więcej do Stawca. Wójt Gminy Ostaszewo złożył wniosek o budowę ścieżki 

rowerowej, jednak obszar ten znalazł się w strefie ochrony konserwatorskiej. Starosta dodał, iż z 
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nieoficjalnych informacji wiadomo, że wojewódzki konserwator zabytków obawia się, że budowa 

ścieżki, zaburzy krajobraz historyczny i najlepiej, gdyby ta ścieżka budowana była z elementów 

drewnianych. Starosta dodał, iż w ten sposób można doprowadzić do tego, że nie wykona się żadnej 

inwestycji zgodnie z przepisami prawa. Planowane są różne inwestycje, jednak pytanie czy są  w 

ochronie konserwatorskiej. Natomiast jeśli okaże się, że dana inwestycja znajduje się w ochronie 

konserwatorskiej, to może nawet nie warto realizować, gdyż w związku z wymogami wojewódzkiego 

konserwatora zabytków, może zostać niezrealizowane.  

Przewodniczący Rady, Pan Robert Ciżmowski,  zapytał dodatkowo w sprawie drogi w Palczewie i  

ścieżki rowerowej z Ostaszewa do Nowej Kościelnicy ? 

 Pan Jacek Gross, Starosta Nowodworski, odpowiedział, iż mowa jest w Palczewie o nawierzchni. 

Prawdopodobnie był pomysł, gdzie wójt gminy Ostaszewo wystąpił  o finansowanie tejże przebudowy 

z wsparcia zakładów rolnych, jednak prawdopodobnie to się nie udało.  

8.5  Uchwały Rady Powiatu w sprawach: 

8.5.1  zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2021 rok. - zał. do protokołu 

 
Przewodniczący Rady Powiatu, Pan Robert Ciżmowski poprosił Pana Starostę o przedstawienie 

projektu uchwały.  

 

Pan Jacek Gross, Starosta Nowodworski, zobligował Skarbnika Powiatu do przedstawienia 

projektów uchwał. 

 

Pani Barbara Kamińska, Skarbnik Powiatu, omówiła projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu, Pan Robert Ciżmowski, zapytał o uwagi. Nie zgłoszono. Wobec 

powyższego poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Głosowanie: 14 za, 1 nieobecny – Pan H. Ząbek 

 
Uchwała została podjęta.  

 

8.5.2   absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2021 rok. - zał. do protokołu) 

 
Przewodniczący Rady Powiatu Pan Robert Ciżmowski poprosił Skarbnika Powiatu o 

przedstawienie projektu uchwały.  

 

Pani Barbara Kamińska, Skarbnik Powiatu, omówiła projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu, Pan Robert Ciżmowski, zapytał o inne uwagi. Nie zgłoszono. 

Wobec powyższego poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Głosowanie: 14 za, 1 nieobecny – Pan H. Ząbek 
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Uchwała została podjęta.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Robert Ciżmowski, pogratulował Staroście i całemu Zarządowi 

z tytułu uzyskania absolutorium. 

 

Pan Jacek Gross, Starosta Nowodworski, podziękował z nadzieją na dalsze sukcesy obecnego 

Zarządu.   

 

13.55 – Pan A. Sobociński opuścił obrady sesji. 

 

9.  Informacja Starosty o działalności Zarządu Powiatu między sesjami. (zał. do protokołu) 

Przewodniczący Rady Powiatu Robert Ciżmowski zapytał o uwagi.  

 

Informacja została przyjęta. 

10. Odczytanie przez Przewodniczącego Rady Powiatu interpelacji i zapytań Radnych 

złożonych  między sesjami. 

Pan Robert Ciżmowski, Przewodniczący Rady, poinformował, iż nie złożono żadnych interpelacji i 

zapytań między sesjami. 

11. Wnioski i oświadczenia Radnych. 

Pan Mirosław Molski, Radny zapytał czy w powiatowych placówkach planowane są odnawialne 

źródła energii, by zmniejszyć koszty energii. Radny zaproponował, by powyższe rozważyć łącznie z 

gminami. 

 

Pani Barbara Ogrodowska, Wicestarosta Nowodworski odpowiedziała, iż tematy odnawialnych 

źródeł energii są znane. Podwyżki cen, które obecnie dotykają nasze wszystkie jednostki są tematem 

rozważań Zarządu Powiatu, ale również i wszystkich gmin z terenu powiatu nowodworskiego, jak 

również ich placówek. Niektórym gminom udało się pewne rzeczy przygotować, czy wdrożyć i dalej 

czynią starania w tym kierunku. Dodatkowo Pani Wicestarosta wskazała przykład placówki oświatowej 

– Liceum ogólnokształcące, gdzie można byłoby zaoszczędzić energię, jednak jeśli zadania nie uda 

się przeprowadzić w oparciu o wymogi konserwatora zabytków, to środki finansowe przepadną, a 

zadanie nie zostanie zrealizowane. Są przeszkody, które niewiadomo, czy uda się przejść. Pani 

Wicestarosta dodała, iż czynione są starania, jednak muszą pojawić się też programy, z których 

będzie można skorzystać i pod te konkretne programy powinniśmy się przygotować z dokumentacją.  

 

Pan Tomasz Szczepański, Radny wskazał, iż kierunek działania jaki nadmienił Radny Molski jest jak 

najbardziej właściwy, jednak dobiega końca obecna perspektywa unijna i te programy, które są w 

chwili obecnej realizowane bądź dokańczane pochodzą ze starej perspektywy unijnej. Radny jest 

zdania, iż dopiero w 2024 r. ruszą nowe programy tzw. programy operacyjne dla województw. 

Dodatkowo wskazał, iż województwo pomorskie otrzyma zmniejszone środki finansowe. Województwo 
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pomorskie będzie dysponowało w ramach RPO sporą ilością mniejszych środków, jednak jest to 

kierunek, który zarówno przed gminami, jak i powiatami jest jak najbardziej właściwy.  

 

12. Zakończenie obrad. 

Pan Robert Ciżmowski, Przewodniczący Rady Powiatu zamknął obrady Rady Powiatu w Nowym 

Dworze Gdańskim. 

                                                                                                                                                                              

Protokołowała: R. Kamińska                                                       

                                                               Przewodniczący Rady  

                                                                (-) 

                                                                  Robert Ciżmowski 


